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Vizsgálják a konzervet 

. Acs S. Sándor felvétele 

Táplálkozásunkban egyre nagyobb jelentőséget kapnak a 
konzervek. A konyhakész zöldségek, a vitamindús gyü-
mölcsbefőttek, a sokféleképpen elkészített hús- és halkon-
zervek kereslete ezért évről évre nő. Az idén a Szegedi 
Konzervgyár már 6201 vagon késztermék előállítását ter-
vezi, ami a tavalyinál 2,7 százalékkal több. A növekvő ter-
melés mellett fokozottabb figyelmet fordítanak a minőségre 
is. Képünkön: a vállalat laboratóriumi vizsgálóasztalán a 

szegedi vagdalt hús 

jíervszeretlen karbantartás helyett 
esanevees gondnoksági rendszer 

Lakásszövetkezeti egyesülések 

Megkezdődött a tanárok 
nyári akadémiája 

Tegnap, hétfőn Szegeden, 
a Juhász Gyula Tanárképző 
Főiskolán megkezdődött a 
tanárok VIII. nyári akadé-
miá ja . Az ünnepélyes meg-
nyitón jelen voltak Vántus 
Istvánná, az MSZMP városi 
bizottságának osztályvezető-
helyettese, Sódar Mihály, a 
megyei tanács vb művelő-
désügyi osztályának helyettes 
vezetője, Csanádi Géza, a 
városi tanács művelődésügyi 
osztályának vezetője, vala-
min t Bács-Kiskun, Békés, 
Csongrád, Pest és Szolnok 
megyék továbbképzési inté-
zetének képviselői. Megnyitó 
beszédet dr. Sípos Sándorné 
főigazgató-helyettes, főisko-
lai docens mondott. Szólt a r -
ról, hogy a szegedi tanár -
kéoképző főiskolán a to-
vábbképzési formáknak már 
hagyományai vannak. Az 
Oktatási Minisztérium egyet-
értésével, a megyei tovább-
képzési intézetekkel együtt-
működve évről évre más 
szakon rendezik meg a ta-
nárok nyári akadémiáiát . Az 
egves szakok kiválasztása az 
oktatási reform és a megvei 
Igények alaoján történik. 
Idén az általános iskolák fel-
ső tagozatán oktató fiziká-
é i kémiaszakos tanároknak 
tar tanak szakmai. elmétotí 
íellegű előadásokat, s meg-
tárgyalnak módszertani, pszi-
chológiai. nedagdgiai és 
»gés-»spgügví kérdéseket is A 
legfőbb cél: az életbe lénő 
ú j fizika és kémia tanterv 
és tankönvvek lénveges ré-
szeinek megismertetése a 
szaktárgyat tanító pedagógu-
sokkal. tgv számos szakmai 
előadást konzultáció követ, 
a főszerepet pedig az egves 
szaktudományok f e jődésé -
nek legúlabb elvi-módszer-
tani kérdései töltik be. En-
nek segítségével biztosítható 
az eleven kapcsolat korszerű 
pedagógiai kul túra és szak-
tárgyi ismeretek között. 

Az ünneoélves megnyitó 
után dr. Moholi Károly, a 
földratztudnmányok kandi-
dátusa. a Juhász Gvula Ta-
nárképző Fő'skola fő'gazga-
tóía tartott előadást A rend-
szeres továbbképzés — tár -
sadalmi követei"" én v cím-
mel. Fzt követőm dr. Gá-
cser József tanszékvezető fő-
iskolai tanár tartot t megem-
lékezést az iskolák államosí-
tásának 30. évfordulójáról. 

Délután mindkét tagozaton 
megkezdődték az előadások 
és a konzultációk. Néhány 
a témák közül: Az 1978. évi 

fizika tanterv és követel-
ményrendszer; Az ú j fizika 
tankönyvek; Vegyiparunk és 
a világgazdaság. Az előadók 
között a két tantárgy legki-
válóbb szakembereit talál-
juk, s közöttük vannak a 
legilletékesebbek is: az ú j 
általános iskolai fizika tan-
könyvek írói, akik a tanár-
képző főiskola és gyakorló 
általános iskoláinak oktatói. 
A kémia tanszék néhány pe-
dagógusa is részt vett az ú j 
tankönyv készítésének mun-
kálataiban, kísérleti órákat 
is tar tot tak — így szintén a 
leghivaf ottabbak biztosítják 
az öt rr'egyéből érkezett kol-
légák megfelelő tájékoztatá-
sát. 

A t r^á rok nyelvi akadé-
miája napon át tart , s 
pénteken délben záróünnep-
séggel fejeződik be. 

* 

Egy másik tantárgy, a 
biológia pedagógusainak ls 
tanácskozás kezdődött teg-
nap Szegeden. A Magyar 
Biológiai /Társaság didakti-
kai szekciója és szegedi osz-
tálya a Technika Házában ' 
rendezte meg a XV. tan-
tárgypedagógiai napokat. A 
téma: a biológiaszakos tanár-
képzés problémái. A konfe-
renciát dr. Horváth Imre, a 
JATE tanszékvezető egyete-
mi tanára nyitotta meg, s az 
első előadást, a kétnapos 
konferencia címét adó vita-
indítót is ő tartotta dr. End-
rödi Lajos főiskolai docens-
sel együtt. A tantárgypeda-
gógiai napokon 16 előadás 
hangzik el, a biológia oktatói 
és más illetékes szakemberek 
tolmácsolásában. 

Az értelmiség körében vég-
zett szakszervezeti munka 
fejlesztéséről másfél évvel 
ezelőtt hozott határozata 
végrehajtásának tapaszta-
latait tárgyalta meg hétfőn 
egyebek között a SZOT el-
nöksége. Az ágazati és ipar-
ági szakszervezetek, a szak-
szervezetek megyei tanácsai 
veaetőtestületei üléseken, a n -
kétokon és rétegtanácskozá-
sokan tárgyal ták meg az 
értelmiségi dolgozók élet- és 
munkakörülményeinek, köz-
életi aktivitásának, tovább-
képzésének, társadalmi meg-
becsülésének eredményeit és 
gondjait . Az alkotó vi ták 
a lapján körvonalazódtak az 
értelmiség körében végzen-
dő szakszervezeti munka 
hosszú távra szóló program-
jai. A vezető testületek több-
sége azonban még adós a 
SZOT értelmiségi határoza-
tának komplex feldolgozásá-
val. Jelzéseik szerint ez év 
második felében tűzik napi-
rendre ezt a témát. 

Az elnökség megvizsgálta 
a szakszervezeti nevelőmun-
ka' fejlesztéséről egy évvel 
ezelőtt" hozott határozat te l -
jesítésének helyzetét is. A 
szakszervezeti vezető tes tü-
letek szélesebb köre foglal-
kozott ezzel a témával, min t 
a korábban megjelent ér te l-
miségi határozattal. A tes-
tületi ülések vitái a szak-
szervezeti nevelőmunka leg-
fontosabb feladatai t állítot-
ták előtérbe. Ezt a komplex 
szemléletet azonban nem 
sikerült mindenüt t egyforma 
hatékonysággal érvényesíte-
ni, az aktivisták és tisztség-
viselők egy része még nem 
érti eléggé a határozat lé-
nyegét, újszerűségét Alapo-
sabb körültekintéssel, a helyi 
körülményekkel jobb össz-
hangban kell feldolgozni te-
hát a ha tározato t hogy — 
az eddigi biztató kezdet 
a lapján — a szakszervezeti 
munka minden területén 
széles körűen érvényesüljön 
a nevelömunka fejlesztésé-
nek egységes, komplex szem-
lélete. (MTI) 
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Párat lanul gyors ütemben kenykedik 849 lakásszámmal, sági rendszerhez tartozik, 
bontotta ki szárnyait me- Ez azt jelenti, hogy egyetlen Szegeden 5, es Vásárhelyen 
gyénkben a lakásszövetkeze- nagyobb ta r ján i szövetkezet- egy ilyen házkezeloseg a la-
ti mozgalom. Egy évtized nek több tagja van, mint a kul t meg, ahol függetlenített 
alatt közel 7 ezer ú j otthont belvárosi 15-nek. műszaki felügyelőre hárul az 
teremtettek maguknak a A kis társulások hasonló üzemeltetéssel kapcsolatos 
társulások tagjai . A helyi gondokkal küzdenek, tevé- minden teendő, a hazmes-
tanácsok igen kedvezményes kenységük társadalmi tiszt- terek irányítása es a kulon-
áron telkeket bocsátottak az ségviselők m u n k á j á r a van böző szolgáltatások ellatasa-
építkezők részére az ú j l a - utalva, akik a szükségesnél nak megszervezése, 
kótelepeken, vagy vásároltak kevesebbet törődnek az ügy- A gondnokságok szerződé-
meg öreg épületeket lebon- vitellel, a házkezelés admi- seket kötnék a l i f tkarban-
tásra a szövetkezeti tagok, s nisztrációjával. A vezetőség tartásra, a víz-, vil lanyháló-
emeltek helyükön modern, üléséről r i tkán készül jegy- z a t folyamatos ellenőrzésé-
több szintes lakóházakat. zőkönyv, s ami az anyagia- r e javítására állami vállala-

Pillanatnyilag 36 lakás- ka t illeti, nem rendelkeznek tokkal, vagy éppen ipari 
fenntartó és -építő közössé- olyan tőkével, amely az épü- szövetkezetekkel. Az admi-
get tar t számon megyénk letek felújításához, tervsze- nisztratív ügyek intézésére 
városaiban a MÉSZÖV ága- r ű karbantar tásához kelle- függetlenített könyvelőt, 
zati szak titkársága, s közű- ne. Néhol csak annyi pénz pénztárost alkalmaznak, 
lük 24 található Szegeden, gyűlt össze a felújítási alap-
Hódmezővásárhelyen és ra — amelyet a tagok havi ü 
Szentesen 4 - 4 , Csongrádon 1 0 ^ 1 2 0 forintnyi befizeté- s z 5 v e t k e z e t i demokrácia 
2, Makón az egyesules ota sebol képeznek —, hogy ko- é r v é n v e s ü l é s e szövetkezet-
két szövetkezet gondoskodik rülállványozzák a házat. S f ^ V S b 
az épületek karbantartásáról , Pedig a legkorábban énült ™ a k i s e b b 

ezzel kap- lakásoknál már . sürgetővé ^ t e d e t ^ a l é s t 

0 

Áz országgyűlés jogi 
bizottságának ülése 

Az igazságügyi szervezet, a 
bíróságok s az ügyészségek 
jól gazdálkodtak az állam-
háztartásból munkájukhoz 
biztosított összegekkel: mind-
három területen javultak a 
munkakörülmények, mindin-
kább tért hódít a technika 
alkalmazása, új , hatékonyabb 
munkamódszerek segítik az 
eljárások törvényes, gyors le-
folytatását — nyugtázták hét-
főn az országgyűlés jogi, igaz-
gatási és igazságügyi bizott-
ságának ülésén. Gonda 
György elnökletével a képvi-
selők a múlt évi költségve-
tés végrehaj tásának igazság-
ügyi és tanácsi eredményeit 
vették nagyító alá. 

Markója Imre igazságügy-
miniszter a középtávú kodi-
fikációs terv valóra váltásá-
nak múlt évi eredményei 
mellett új , magas szintű jog-
szabályok előkészítő munkái-
ról is szólt. A napokban sike-

felújításáról, és az 
csolatos ügyintézésről. A vál t a külső-belső tatarozás teeért-kezleteken léocsöhá-
községek közül Felgyőn, Tö- hiszen az idő nem múlik el ^ z e s í t í k az 
mörkényen, Csanyteleken és nyomtalanul a lakóházak fe- ^ t k ó k " J ^ J j J £ 
Csanádpalotan épültek két - lett sem. vaslatalt, és a küldöttgyűlés 
szintes házak szövetkezeti ténylegesen a kollektívát 
társulás keretében. VJ é r i n t ő f e i a d a t o k r ó l ' tárgyaL 

Egynéhány — a helyzetét A n a g y o b b anyagi alapok a 
reálisan megítélő - társulás g y e r m e k m e g ö r z 5 k , a p ó t m a . 

Mivel a szövetkezeti ága- m a r az egyesu és mellett ~ . „ „ m e f l s z e r v e z é s é _ 
zatok közül a ' lakásépítő döntött, és a közelmúltban maszolgalat megszervezesé-
- fenntar tó közösségek a leg- Jött létre Szegeden, Makón hez nyitnak utat, sőt kezd 
újabbak, a legfiatalabbak, itt & e g F u í lakásfenntar tó szo- m i n d népszerűbbé válni a 
találhatók a legnagyobb el- vetkezet. A tapasztalatok k l u b m u n k a i s - összefogással, 
térések is a tagok számát és szerint az 500 lakasszam fe- - társadalmi m u n k á -
a házkezelés színvonalát il- letti társulásoknál m á r meg jelentös társadalm munka 
letően. Szegeden például l ^ e t valósítani a gazdasa- val a foldszmti, alagsori ré-
1560 lakás tartozik az Észa- g o s fenntartást , ka rban ta r - széken klubtermet; -szobát 
ki városrész lakásépítő és t á s t> mert külön gondnokság a i a k í t a n a k ki, ahol ku l tu fá l t 
- fenntar tó közösségéhez, a muszaki. admi- k ö r ü b n é k k ö z ö t t t ö l t h e _ 
amelyből 570 családi otthon nisztratív munkakat . Amíg / . , . , . , . n . . 
má r felépült, 690-et az idén a kisebb közösségeknél a ta- tik el szabad idejüket a há-
adnak át a tulajdonosoknak tarozást., javítást az dönti el, zak lakói, 
és 300-an jövőre költöznek hogy mikor hullik le a va- A tervszerű lakáskarban-
be a sorsolással kijelölt la- kolat, rozsdásodik el az eso- előírásszerű ügyin-
kasukba csatorna, vagy aznak be a ' , , , , . . 

felső szinten a lakások, ad- tézés érdekében - a későbbi 
A Ta r j án VI-os szövetke- d i g a gondnokság tervet szervezeti együttműködés el* 

• f í v 3 a „ T a r ; d o l g o z k i a tervszerű ka r - s ő lépcsőjeként - most e lő . 
ján IV-es 766 és Újszegeden b a n t a r t á s r a , az épületek fo- t é r b e k e r ü U ^ s e b b szö* 
az egyesülés utan létrejött i y a m a t o s műszaki felügyele- t é r o e , U l t a

 J
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Tisza szövetkezet 835 tagot tévét előzi meg a nagyobb vetkezetek adminisztrat ív 
számlál. A legkisebb társu- b a j 0 k a t . teendőjének az összefogása, 
L m e l S n t c s u p á n ° k 1 5 r K A • — » - - A — v e z e t i e f esülésekről 
van. Szeged belvárosában vetkezeti kezelésű lakásából ugyanis a tagság dont, a 
összesen 15 társulás tevé- m á r 4 ezer 100 a gondnok- ahöl nem lá t ják még cél-

11. i ii szerűnek a fúziót, ott csak a 
fenntartással kapcsolatos 
ügyek intézésére hoznak lé t -
re közös házkezelőséget. 

Az első tapasztalatok és 
költségfelmérések szerint 
mind a szervezeti egyesülé-
sek, mind a közös ügyinté-
zés kialakítása költségcsök-
kenést eredményez. Jóval 
olcsóbb néhány szakembert 
függetlenítettként alkalmaz-
ni, mint Szegeden is a 15 
kis lakásszövetkezetnél, 
minden társadalmi vezetői 
tiszteletdíjjal honorálni. A 
szabályosan, előírásszerűen 
vezetett nyi lvántar tás vi-
szont eleve garantál ja a 
pénzügyi fegyelmet, a közös 
anyagi alapok ok- és célsze-
rű felhasználását. 

Tóth József 

Á téma: a szervezés 
Statisztikai adatok bizo-

nyítják, hogy hazánkban a 
munkaidő csaknem egyötöde 
megy veszendőbe, minde-
nekelőtt a karbantar tás hiá-
nya, illetve annak szervezet-
lensége miat t — állapítot-
ták meg hétfőn a Nyíregy-
házán m e g k e s ^ j i j t t V. szer-
vezéstudományi nyári aka-
démia részvevői. A szabol-
csi megyeszékhely immár 

hagyományos tanácskozásán 
ugyanis a vállalati ka rban-
tartási és munkaszervezési 
tevékenységet állították az 
előadások és az azokat köve-
tő viták középpontjába. Szó 
lesz többek között a Dunai 
Vasműnél, a Dunai Kőolaj-
ipari Vállalatnál és a Ma-
gyar Alumíniumipari Tröszt 
vállalatainál e témakörben 
végzett vizsgálatokról. 

resen zárult az ú j büntető tör-
vénykönyv tervezetéről foly-
tatott szakmai és társadalmi 
viták sorozata. A hasznosít-
ható javaslatok összegezését 
követően, várhatóan decem-
berben kerül az országgyűlés 
asztalára a közvéleményfor-
málta törvénytervezet. A jö-
vő év elején megszületik a 
Btk.-t életbe léptető ú j jog-
szabály, s ezzel összefüggés-
ben korszerűsítésre szorul a 
büntetésvégrehajtás jelenlegi 
szabályozása is. Sőt, a tíz év-
vel ezelőtt alkotott szabály-
sértési kódex is módosításra 
vár. 

A képviselők tájékozódtak 
arról is: már hozzáláttak a 
bírósági végrehajtásról szóló 
ú j törvényerejű rendelet elő-
készítéséhez, éppen az egy-
szerűbb, gyorsabb és eredmé-
nyesebb munka érdekében. 
Formálódik az ú j nemzetközi 
magánjogi törvényerejű ren-
delet, s ugyancsak még az 
idén az országgyűlés elé ter-
jesztik az állami pénzügyek-
ről szóló törvény tervezetét, 
amelyhez szorosan kapcsoló-
dik majd a pénzügyi-gazda-
sági ellenőrzésről szóló mi-
nisztertanácsi rendele t 

A hozzászólók között An-
talffy György Csongrád me-
gyei képviselő megjegyezte: 
amikor sorra veszik jogren-
dünk átfogó, tervszerű fe j -
lesztésének legújabb eredmé-
nyeit, nem szabad figyelmen 
kívül hagyni, hogy változat-
lanul „túltermelés" van ala-
csonyabb szintű jogszabá-
lyokból. 

Villamosítás — 
határidő előtt 

A Budapest—Kunszentmik-
lós—Tass közötti 58 kilomé-
teres szakaszon két héttel a 
határ idő előtt befejeződött a 
Budapest—Kelebia vasút 
villamosításának első üteme. 
Június 26-tól Diesel- helyett 
villamos mozdonyok továb-
bí t ják a vonatokat. A vil-
lamosítás eredményeként 
csökkent a menetidő. A 
munkálatok jelenleg Kiskő-
rösnél tartanak. A teljes — 
160 kilométes vonalat a jövő 
év májusában ad jak á t a 
tervek szerint. 

Oklevél MörabaloHRak 
Már korábban értékelték 

Csongrád megyében a tavaly 
végzett társadalmi munkát , 
a településfejlesztési ver-
senyt. Mint már hírt adtunk 
róla. e versenyben kategó-
r iá jában Mórahalom lett az 
első. Tegnap, hétfőn Mórá-
halmon adták át a nagy-
községnek az oklevelet és a 
vele járó jutalmat. Az ün-
nepi tanácsülésen Murányi 
György, a nagyközség ta-
nácselnöke ismertette az 
1977-es évi társadalmi mun-
kát. Egy lakos 1250 forint 
értékű munkával gazdagítot-
ta a közöst. Több mint két-
szeresével az előző évi ösz-
szegnek. A közel 6 ezer lé-
lekszámú településben utak, 

járdák, játszóterek épülnek, 
parkok, porták csinosodtak 
az összefogásból. 

A Csongrád megyei tanács 
adományozta kitüntetést 
Szabó G. László, a megyei 
tanács elnökhelyettese adta 
át. Murányi György a közös 
munkában é lenjáró vállala-
toknak, intézményeknek, 
társadalmi szerveknek okle-
véllel köszönte meg fárado-
zásukat. Tizenhárom közös-
ség és húsz ember részesült 
elismerésben. 

Ott volt a rendkívüli t a -
nácsülésen Jáhni László, a 
szegedi járási pártbizottság 
első t i tkára és dr. Kiss Im-
re, a szegedi járási hivatal 
elnöke is. 
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